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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 19. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 7. 9. 2022 ve 14:30 hod. 

1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička, Bc. Filip Brückner, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Jakob Hurrle, MDDr. Bára Malíková, 

Mgr. Marcela Janečková, tajemnice Výboru pro zdravotnictví ZHMP  
Omluveni: Ing. Jana Komrsková, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., PharmDr. Petr Fifka, MUDr. Marián 

Hošek, Ing. Radek Lacko 
Nepřítomni: - - - 
Hosté: Ing. Alena Havelková – ředitelka ZDR, Ing. Alice Mezková – ředitelka SLU, MUDr. Petr Kolouch – ředitel 

ZZS HMP, Ing. Miroslav Vacek – ředitel Olivovy dětské léčebny, o.p.s.   
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 15. 06.2022 

4. R-45275 (Z-10714) k návrhu Koncepce rozvoje Zdravotnické záchranné služby hl. m. Prahy na roky 2022 až 2026 

5. R-45153 (Z-10669) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Zdravotnická 
záchranná služba hl. m. Prahy, příspěvková organizace 
 

6. R-44996 (Z-10670) k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace Městské části Praha 1 z rozpočtu vlastního 
hlavního města Prahy a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2022 
 

7. R-45170 (Z-10673) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Centrum služeb pro rodinu a dítě 
a dětský domov Charlotty Masarykové, příspěvková organizace 
 

8. R-45204 (Z-10718) k návrhu na dofinancování lékařské pohotovostní služby zajišťované a financované hlavním 
městem Prahou z kapitoly 0581, na úpravu rozpočtu v kap. 0581 a zavedení nové investiční akce do centrálního 
číselníku akcí v roce 2022 
 

9. R-45330 (Z-10738) k návrhu na schválení Akčního plánu implementace péče o duševní zdraví v hlavním městě 
Praze pro období 2022 - 2023 
 

10. R-45469 (Z-10769) k návrhu na poskytnutí individuální dotace společnosti Dům tří přání z. ú., Rozkoš bez rizika, 
z.s. a Soft palm, z.s. 
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Bod Věc 

11. Zpráva o činnosti Olivovy dětské léčebny, o.p.s. 

12. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

13. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 
Jednání zahájil v 14.35 předseda výboru Miloš Růžička, konstatuje, že výbor byl řádně svolán, podklady byly 
rozeslány členům včas.  
Výbor zatím není usnášeníschopný, proto mezitím předseda žádá o vystoupení pana ředitele Olivovy dětské 
léčebny, Ing. Vacka, pokud s tímto členové souhlasí.  
 
Ředitel Ing. Vacek děkuje a přestavuje Olivovu dětskou léčebnu. Na úvod konstatuje, že po čtyřech letech je 
léčebna stabilizována a v současnosti by se dalo uvažovat o dalším jejím rozvoji. Představuje diagnózy, se 
kterými se u nich léčí dětští pacienti a uvádí, že v průměru je doba trvání léčby průměrně 5 týdnů. 
V současnosti je lůžková kapacita využita cca na 90%, a pokud by je Covid nezbrzdil, obsazenost by byla okolo 
95%. Již 3 roky má léčebna kladný hospodářský výsledek. Nárůst obratu je o 100% na nynějších 74 miliónů Kč 
za rok a nárůst průměrné mzdy narostl o 45%.  
Ing. Vacek dále uvádí, že hlavní budova pochází z roku 1896 a vnitřní zařízení již vůbec neodpovídá potřebám 
moderního zdravotnického provozu a pokračuje s tím, že obdobné léčebny v republice významně modernizují. 
Do budoucna by rád revitalizoval celý areál a postavil nový moderní pavilon s bazénem a cvičebnami. 
 
V 14.40 hodin přišel Jakob Hurrle a výbor je tímto usnášeníschopný.  
 
Předseda M. Růžička poděkoval za informace a prezentaci. Reagoval na slova Ing. Vacka o stavbě nového 
pavilonu a uvedl, že Léčebna má obrovskou výhodu, že stavebně nespadá pod hlavní město, kde by vydání 
stavebního povolení trvalo nejméně 3 roky. 
Na dotaz paní ředitelky ZDR Ing. Havelkové pan Vacek odpovídá, že dosud neexistuje kalkulace ohledně dalšího 
rozvoje a nového pavilonu.  
Paní Havelková děkuje panu Vackovi za jeho příkladné vedení léčebny a dosažené výsledky v hospodaření. 
Slovo si bere Ing. Mezková, zástupkyně ředitele Magistrátu pro sekci služeb občanům, také děkuje řediteli 
Vackovi za jeho výborné výsledky a současně uvádí, že problematika využití celého areálu léčebny by se zcela 
určitě měla řešit koncepčně, nikoli nahodile.  
 
M. Růžička téma léčebny uzavírá a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. bere na vědomí  
informace o činnosti a stavu Olivovy dětské léčebny, o.p.s. 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 
M. Růžička se vrací ke schválení programu výboru a na základě žádosti radní M. Johnové navrhuje zařazení 
nového bodu programu: R – 45601 k návrhu na změnu termínů úkolů uložených usnesením Zastupitelstva hl. 
m. Prahy č. 38/132 ze dne 16. 6. 2022.  
 
Za ověřovatele navrhuje pana Hurrleho, který souhlasí. 
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Následně dává hlasovat o takto nově navrženém programu: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. schvaluje 
nově navržený program a ověřovatele, jímž je Jakob Hurrle 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se. 0 
 

3. Schválení zápisu ze dne 15.06.2022 
Vůči zápisu z červnového jednání Výboru nikdo nevznesl námitky ani připomínky, je tedy přistoupeno 
k hlasování o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. schvaluje 
zápis z 18. jednání Výboru konaného dne 15. 06. 2022 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

 

4. R-45275 (Z-10714) k návrhu Koncepce rozvoje Zdravotnické záchranné služby hl. m. Prahy na roky 2022 
až 2026 

Předseda M. Růžička předává slovo řediteli ZZS MUDr. Kolouchovi, aby koncepci rozvoje v krátkosti představil. 
MUDr. Kolouch vidí hlavní cíl koncepce ve stabilizaci a rozvoji ZZS v oblasti personální, v předvídatelném 
financování ZZS hl. m. Prahou, optimalizací materiálních a technických podmínek, a také návaznost na 
nemocniční neodkladnou péči. V umístění pacientů výrazně pomohl dispečink volných lůžek, který výborně 
funguje a byl to obrovský pozitivní průlom. Kapacity jsou dostačující a dnes již neexistuje problém, kam umístit 
krizového pacienta. 
P. Kolouch hovoří o problému financování z evropských fondů, kdy Praha bohužel nedosáhne oproti jiným 
krajům na evropské peníze, vůči hlavnímu město je to nefér, ale vedení hlavního města dostatečně saturuje 
záchranku ze svých zdrojů a za toto ředitel děkuje. Dále hovoří o navýšení výjezdů o 11 – 13% a to i přesto, že 
velký počet ošetřených pacientů zůstává na místě bez převozu. Nárůst výjezdů je pouze u výzev nižší 
naléhavosti. ZZS přichází proto s návrhem na zavedení zdravotnické dopravní služby, která je dobrý prostředek 
jak snížit náklady na péči o pacienty a zároveň zachovat adekvátní úroveň služby. V neposlední řadě ředitel P. 
Kolouch zmiňuje paliativní péči v prostředí ZZS, kdy byla vytvořena bezpečná metodika a byla ukončena 
experimentální a výzkumná část pilotního programu paliativní péče. Projekt bude pokračovat, jen v jiné formě 
– bude zrušeno využívání specializovaného lékaře v režimu, jaký byl v plotním projektu a bude nahrazen 
kurzem paliativy pro zdravotnické záchranáře a operátory. 
Na závěr pan ředitel děkuje za výbornou spolupráci a operativní řešení problémů ZZS. 
 
M. Růžička děkuje za představení koncepce a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10714 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 

5. R-45153 (Z-10669) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Zdravotnická 
záchranná služba hl. m. Prahy, příspěvková organizace 
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Předseda M. Růžička uvádí, že vysvětlení tohoto tisku proběhlo již ve výše zmíněné koncepci, kterou představil 
P. Kolouch a ptá se členů, zda mají k tomuto tisku nějaké dotazy nebo připomínky. Nikdo se nehlásí a předseda 
dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z-10669 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

6. R-44996 (Z-10670) k návrhu na poskytnutí neinvestiční dotace Městské části Praha 1 z rozpočtu 
vlastního hlavního města Prahy a úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy v roce 2022 

M. Růžička předává slovo ředitelce, Ing. Havelkové, aby tisk v krátkosti představila.  
Ta uvádí, že MČ Praha 1 bude poskytnuta neinvestiční dotace na zajištění péče o osoby bez přístřeší, dále na 
uvedení do provozu nového ambulantního a lůžkového oddělení gynekologii a v neposlední řadě provozní 
příspěvek na opravu drobného zařízení oddělení lůžek dlouhodobě nemocných a to ve výši 11 miliónů Kč. Tato 
dotace nemá přesně stanoveno finanční rozložení mezi tyto tři položky. 
Předseda děkuje a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10670 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

7. R-45170 (Z-10673) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Centrum služeb pro 
rodinu a dítě a dětský domov Charlotty Masarykové, příspěvková organizace 

Materiál představuje paní ředitelka Havelková. 
Úprava spočívající ve svěření objektu ve vlastnictví hl. m. Prahy v ul. Vyšehradská č. 255, Praha – Nové Město. 
V tomto objektu má příspěvková organizaci zahájit realizaci záměru spočívající ve vytvoření Střediska podpory 
náhradních rodičů na území hl. m. Prahy – tzv. Pražský pěstounský hub.  
Další úprava ke zřizovací listině příspěvkové organizaci, Pověření – změny se týkají doplnění typu sociální služby 
domovy pro osoby se zdravotním postižením a doby, na kterou je pověření uděleno (od 01. 05. 2022 na 10 let) 
pro území hl. m. Praha. Změna je navržena z důvodu registrace této sociální služby od 01. 05. 2022. 
 
M. Růžička děkuje a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10673 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

8. R-45204 (Z-10718) k návrhu na dofinancování lékařské pohotovostní služby zajišťované a financované 
hlavním městem Prahou z kapitoly 0581, na úpravu rozpočtu v kap. 0581 a zavedení nové investiční 
akce do centrálního číselníku akcí v roce 2022 

Materiál představuje paní Ing. Havelková, jež sděluje, že odbor dostal žádost z několika nemocnic dofinancovat 
LPS ještě v letošním roce a to z důvodu, že není známo, v jakém rozpočtovém provizoriu se bude MHMP 
nacházet po volbách, není známo, jaké finanční prostředky na příští rok budou schváleny, a proto po dohodě 
s odborem rozpočtu byl připraven tento tisk, který bude projednán hned v prosincovém Zastupitelstvu. O 
dofinancování požádaly Fakultní nemocnice Motol, Fakultní nemocnice Královské Vinohrady, Fakultní 
nemocnice Bulovka a Fakultní Thomayerova nemocnice a to v celkové výši 3 099 750 Kč. 
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Předseda M. Růžička otevírá rozpravu, ale nejsou žádné dotazy ani připomínky. Dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje  
materiál ve znění tisku Z – 10718 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 

9. R-45330 (Z-10738) k návrhu na schválení Akčního plánu implementace péče o duševní zdraví v hlavním 
městě Praze pro období 2022 – 2023 

Předseda výboru opět žádá o úvodní slovo paní ředitelku Havelkovou. 
Ing. Havelková sděluje, že tento tisk má za úkol schválit pouze implementační plán pro hlavní město Prahu na 
rok 2022 – 2023 a je rozdělen mezi několik opatření ve spolupráci s odborem zdravotnictví, sociálním odborem 
a odborem školství. Definuje konkrétní cíle a opatření hl. m. Prahy pro zlepšení systému péče o duševní zdraví. 
Plán bude naplňovat Memorandum o spolupráci mezi hl. m. Prahou a Ministerstvem zdravotnictví v oblasti 
realizace reformy psychiatrické péče. 
M. Růžička děkuje a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10738 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 

10. R-45469 (Z-10769) k návrhu na poskytnutí individuální dotace společnosti Dům tří přání z. ú., Rozkoš 
bez rizika, z.s. a Soft palm, z.s. 

Tisk představuje Ing. Havelková. Jde o návrh na poskytnutí finančních prostředků ve výši 880.000 Kč 
společnosti Dům tří přání, z.ú. na Multidisciplinární tým duševního zdraví pro děti a adolescenty Prahy, dále o 
dotaci ve výši 267.600 Kč společnosti Rozkoš bez rizika, z.s. na testování a pohlavně přenosné infekce osob 
působících v sexbyznysu a návrh na poskytnutí dotace ve výši 888.000 Kč společnosti Soft palm, z.s.na provoz a 
platy Hospice Malovická. 
U společnost Soft palm, z.s. se rozproudila diskuse ohledně individuální neinvestiční dotace, její výše a 
dostatečnosti. Ing. Havelková sděluje, že hospic žádal o 5 mil., nicméně přiznaná dotace činí pouze 888.000 Kč 
a to hlavně z toho důvodu, že využití lůžek tohoto zařízení je pouze 33% oproti jiným podobným zařízením, kde 
se obložnost lůžek pohybuje okolo 80% a více. Dle jejího názoru je problém ve špatném vedení organizace. 
Praha bohužel nedisponuje žádnými nástroji jak ovlivnit změnu ve vedení společnosti, ředitel je současně i 
předseda správní rady hospice a je tudíž neodvolatelný. Dále hovoří o tom, že se zástupkyně odboru byla 
osobně podívat na hospic a konstatovala, že vzhled organizace není příjemný a nepůsobí příznivým dojmem. 
Členové výboru se podivují nad nízkou obsazeností, přestože poptávka v Praze ohledně paliativních lůžek je 
obrovská a přejí si dát k tomuto bodu do zápisu poznámku, že problému společnosti Soft palm, z.s. je třeba se 
v dalším volebním období věnovat a celou situaci řešit.  
 
M. Růžička ukončuje diskusi a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10769 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro: 6, proti. 0. zdržel se: 0 
 
11. Zpráva o činnosti Olivovy dětské léčebny, o.p.s. 
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Viz bod „zahájení“ 

12. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 
K předloženému bodu nebyly členy výboru vzneseny žádné námitky ani připomínky, předseda proto přistoupil 
k hlasování o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. bere na vědomí 
předloženou informaci o tiscích projednávaných Radou a Zastupitelstvem HMP 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
13.  . R-45601 ( Z-10801) k návrhu na změnu termínů úkolů uložených usnesením Zastupitelstva hl. m. Prahy 
č. 38/132 ze dne 16. 6. 2022 
Ing. Havelková k tomuto tisku uvedla, že se týká problematiky praktických lékařů a financování jejich 
vzdělávání. Jednání odboru ve spolupráci s paní radní, Ministerstvem zdravotnictví a sdružením praktických 
lékařů ukázal, že je třeba původně stanovený termín posunout, navrhuje se k 31. 12. 2022. Je třeba projednat 
detailní plán finanční podpory specializačního vzdělávání praktických lékařů pro děti a dorost na území HMP. 
MUDr. Kaštovský sdělil, že nový termín mu přijde nereálný vzhledem k blížícím se volbám a navrhl ho posunout 
do 31. 03. 2023. 
M. Růžička shrnuje a navrhuje usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z-10801 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
II. navrhuje 
vzhledem na termín voleb posunout termín plnění k 31. 03. 2023 
 
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 

14. Různé 
V rámci tohoto bodu nebylo nic projednáno. 

 
Jednání ukončil předseda výboru v 16.30 hodin. Uvedl, že mu bylo ctí se všemi spolupracovat. Poděkoval všem 
přítomným členům za výbornou spolupráci a popřál jim v dalším osobním i pracovním životě hodně štěstí  
a úspěchů. 
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Ověřil: Ing. Jakob Hurrle  
Zapsal: Marta Schwarzová, tajemnice Výboru pro zdravotnictví 

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
 
 
 


